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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A sárvári térségben a multik érdekei felülírják a 
helyiek panaszait?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Sárváron a magyarok a magasabb bérekért inkább Ausztriába ingáznak, a nagy nemzetközi cégek
gyárai így munkaerőhiánnyal küzdenek. A legoptimistább adatok szerint a Vas megyei cégek 75
százaléka küzd jelenleg is munkaerőhiánnyal. Munkaerő nincs, az automatizálás alacsony, Ausztria,
Szlovákia, Csehország elszipkázza a magyar munkaerőállományt, illetve a nyugat-magyarországi
multik is küzdenek egymással.

A megoldást az ukrán vendégmunkások betelepítésével oldották meg a multik,  de az együttélés
konfliktusokat hozott a városba, komoly feszültségek jelentkeznek a fizetések és az eltérő kulturális
szokások miatt.  Verekedésekről,  zaklatásokról,  autórongálásokról tájékoztatott  Szilágyi Tamás,  a
Demokratikus Koalíció Vas megyei 2-es számú választókerületének országgyűlési képviselőjelöltje.
A probléma a városvezetés elé került, de Kondora István, polgármester azzal nyugtatja a helyieket,
hogy ha a multik nem adóznának, a helyieknek kellene a zsebükbe nyúlniuk.

Emlékezetes, hogy a külföldi munkaerő behozatalát épp a politikáját a migránsellenes retorikára és
a menekültellenes kampányra építő kormány tette vonzóvá a termelővállalatoknak. 2017 júniusában
léptek hatályba ugyanis azok a törvények, amelyek lehetővé teszik, hogy a szomszédos országokból
érkező,  nem  EU-s  állampolgároknak  bizonyos  munkakörök  betöltése  esetén  -  elsősorban
hiányszakmákban -  nincs szüksége munkavállalási  engedélyre Magyarországon, a mentesség 90
napra vonatkozik. Magát az engedélykérést is egyszerűsítették, hogy akár a tartós foglalkoztatás is
megvalósuljon.  Az  ország  gazdasági  teljesítőképessége,  a  munkaerő  elérhetőség,  az  ipari
automatizáltság szintje összefüggenek egymással.



 
A fentiek alapján kérdezem Miniszter urat:

1.  Tervezi-e a kormány további külföldi vendégmunkások tartós betelepítését a 
munkaerőhiány enyhítése érdekében a térségbe?

2. Lát-e összefüggést a közbiztonság romlása és a vendégmunkások megjelenése között?
3. A közbiztonság javítása érdekében várhatnak-e hathatós intézkedéseket a helyiek a 

kormánytól, hogy javuljon a Sárváron és környékén élők helyzete?
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Tisztelettel

Varju László

Demokratikus Koalíció
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